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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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ZÁKLADNÍ ČÁST NA
ČTYŘECH STADIONECH
SLAVNÁ HOKEJOVÁ SOUTĚŽ BY SE DOHRÁLA BEZ DIVÁKŮ STRANA 15

Svátek slaví: Vojtěch

Nová dlažba místo staré. Ta už na Václaváku začíná mizet
Dělníci se včera pustili do odstraňování staré dlažby v dolní části Václavského náměstí v rámci jeho rekonstrukce.
Kromě nové dlažby na náměstí přibude také místo pro pěší a naopak ubude parkovacích míst. Uprostřed náměstí budou
rekreační místa včetně fontány. Vysázeno bude 45 stromů, budou to pouze lípy malolisté. Oprava vyjde na 330 milionů
korun a skončí v roce 2021. Vedení Prahy plánuje i opravu v horní části Václaváku, kam se vrátí tramvajové koleje. ČTK

Testování zjistí podíl
Čechů s protilátkami
Unikátní studie.Měla by naznačit, jak by se nemoc COVID-19 mohla v zemi dál šířit.Místa. Praha, Brno
a okolí, Litoměřice, Olomouc a okolí, Litovel či Uničov. Vzorky. Až 27 tisíc lidí, dobrovolně a z krve STRANA 6

Uzené, zelí,
10 knedlíků
V době koronaviru hledají
lidé útěchu v alkoholu, ale
i v jídle. A při pobytu doma
je cesta do lednice velmi
krátká. Nemoc COVID-19
nejvíce ohrožuje také ty,
kteří trpí nadváhou. Na
tu však jen dieta zdaleka
nestačí. STRANA 7

Dva pacienty
v Praze nově
léčí plazmou
V Thomayerově nemocnici
léčí osoby s koronavirem
plazmou s protilátkami.
Ta nově byla podána
dvěma pacientům
s těžkým průběhem
onemocnění. STRANA 5

I chodcům
by se občas
hodila křídla
Přechod pro chodce, který
míří přímo do železného
zábradlí. Cesta pro pěší,
která končí v křižovatce.
I na takové bizarnosti lze
narazit na území hlavního
města. Deník Metro opět
upozorňuje na několik
takových. STRANA 2
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Křídla by se hodila
chodcům u sídliště
Černý Most i na
Lehovci.

„Na Černém Mostě mají zají-
mavý přechod pro chodce,“
napsala nám čtenářka Marti-
na Novotná. Svůj komentář
doprovodila fotografií lehce
ošoupané zebry namalované
na asfaltu místního sídliště,
která ústí přímo do červeno-
bílého zábradlí. Co na její fo-
tografii vidět není, je však jen
pár metrů vzdálený novější
přechod umístěný hned ve-
dle toho zataraseného. Podle
místních to však situaci ne-
ubírá na bizarnosti. „To zá-
bradlí tu zbudovali nejspíš
kvůli dětem. Objíždět to na
kole je ale někdy trochu
o hubu. Nad tímhle úkazem
zvedají obočí spíš návštěvy
než místní. Zvykli jsme si,“
svěřil deníku Metro čtenář
Lukáš, jenž si nepřál uvést
celé jméno.
Za podivnou dvojicí zeber,

které se nachází v ulici Arnoš-
ta Valenty, stojí podle mluvčí
Prahy 14 Veroniky Berné
Technická správa komunika-
cí (TSK). Ta má celou ulici ne-
jen ve své správě, ale také po-
dle Berné nesplnila povin-
nost a starý přechod po zbu-
dování nového neodstranila.
Mluvčí TSK Barbora Lišková
starý sídlištní přechod ozna-
čuje jako nepěkný pozůsta-
tek, který budou pracovníci
správy v následujících dnech
řešit. Jednoduše ho přetřou
černou barvou. „Přechod se
může odstraňovat také napří-
klad tryskáním, ale nedělá se

to u nových povrchů. Mohli
bychom totiž vrchní vrstvu
narušit a následně přijít o zá-
ruku,“ dodává Lišková.
Sídliště ČernýMost není je-

dinýmmístem s tímto problé-
mem. Své o tom vědí také
členky organizace Pražské
matky, které na vlastním por-
tálu chodcisobe.cz sbírají pod-
něty na podobně bizarní mís-
ta. V jejich seznamu figuruje
nejen zmiňovaná ulice Arnoš-
ta Valenty, ale také například
přechod pro chodce v ulici Vi-
zírská, na dohled od Lehovce.
„Přechod tu byl několikrát
přemalován a znovu vyzna-
čen, ale stále nevyhovuje v ná-

vaznosti na cesty z parku
směrem k Základní škole
Chvaletická. Navíc na něm
často parkují auta, která také
mnohdy neoprávněně využí-
vají i komunikaci v parku,“
vysvětluje členka Pražských
matek Blanka Klimešová.
Podobná bizarnost je podle

ní také k vidění u křižovatky
Ružinovské a Vídeňské ulice
v Krči. „Od autobusové za-
stávky Klárův ústav vede ces-
ta pro pěší, která však končí
v křižovatce bez adekvátní
pěší návaznosti. Děti, které
tudy chodí do místní základ-
ní školy, jež vzdělává žáky
s mentálním postižením, ne-

mají bezpečný přechod ani
přes nedalekou křižovatku
ulic Ružinovská a Pod Krč-
ským lesem,“ kroutí hlavou
Klimešová.
Procházka Prahou může

místním i turistům připome-
nout hru na skákacího paná-
ka také v ulici Nad Palatou
v Praze 5. Místní děti tu v běž-
ném režimumusí denně vstu-
povat při cestě do sto metrů
vzdálené základní školy
z chodníku do vozovky, a to
proto, že je zde stanoviště
kontejnerů na tříděný odpad.
Jinde však kvůli kapacitním
důvodům být umístěny ne-
mohou. Podobně neutěšená
je situace v ulici V Podbabě.
„Obejít tu lampy veřejného
osvětlení s kočárkem, s ma-
lým dítětem nebo s oběma se
rovná adrenalinovému zážit-
ku, neboť je nutné sestoupit
do vozovky mezi projíždějící
vozidla. Podle vyjádření refe-
renta dopravy Prahy 6 však
není možné lampy umístit ji-
nam,“ uvádí proMetro Klime-
šová.
O podivně postavených zá-

bradlích vminulosti informo-
val čtenáře i deník Metro. Po
ukončení rekonstrukce trati
ve Vinohradské ulici, jež pro-
běhla před dvěma lety, zůsta-
ly na zastávkách Želivského
a Olšanské hřbitovy přístřeš-
ky na původních místech. Do
současnosti jsou však od
obounástupních ostrůvků od-
děleny zábradlími, která
musí cestující v dešti zeširo-
ka obcházet. Podobně byl po
dlouhá léta klandrem oddě-
len také přechod k zastávce
Invalidovna. Před několika
roky sice zanikl, avšak nikdo
ho ani několik let poté neod-
stranil. FILIP JAROŠEVSKÝ

Maraton
Zítra se v Paláci Akropo-
lis uskuteční Art Mara-
ton. Od 16 hodin do půl-
noci se představí více než
20 umělců, například
Cocotte Minute (na sním-
ku) či Never Sol. Více na
palacakropolis.cz. MET

Nový i původní přechod na ČernémMostě TSK

Na situaci upozornila čtenářka redakci fotkou. MARTINA NOVOTNÁ

inzerce

Potměšilé přechody
ústí také do zábradlí

foto za

300
Kč

U Elektry 7
Praha 9 Vysočany

JIŽ TENTO VÍKEND

ZNOVU OTEVÍRÁME

JAN NOŽIČKA

Krátce

Praha 11 otevře
dětská hřiště
Zítra se v Praze 11 opět
otevře všech sedmdesát
dětských hřišť na Jižním
Městě. Rozhodli o tom
radní městské části. Děti
a rodiče však byli vyzvá-
ni, aby dodržovali veške-
rá vládní nařízení pro po-
byt ve veřejném prosto-
ru a délku pobytu na
hřišti omezili. Hřiště se
budou opakovaně dezin-
fikovat. Pobyt na hřiš-
tích ve správě radnice
Jižního Města je povolen
pouze s rouškou. Nutné
je dodržování dvoumet-
rových rozestupů. Ne-
umožní-li to zaplněnost,
dalším osobám bude
vstup zakázán. ČTK
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Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 22. 4. do úterý 28. 4. 2020
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

I NYNÍ TO NEJLEPŠÍ
ZA CO NEJMÉNĚ

den
49 ks

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-52

249 ,-

519,-

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-38

10990
179,-

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-40

1190
19,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-31

5490
79,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-61

2490
63,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-40

1490
24,90

Albert Vepřová kýta
bez kosti – v celku
• chlazená
• 1 kg
• do vyprodání zásob

Tullamore D.E.W.
• 40%
• 0,7 l
• 1 l = 355,72 Kč

Čerstvá vejce S
• 30 ks
• 1 ks = 1,83 Kč
• do vyprodání zásob

Trvanlivé mléko
• 1,5%
• 1 l
• vybrané druhy

Studentská pečeť
• 180 g
• 100 g = 13,84 Kč
• vybrané druhy

Albert
Rajčata cherry
• 250 g
• 100 g = 5,96 Kč

inzerce

Na střeše
V Praze 3 včera koncertova-
lo Amadeus String Trio. Na
střeše kina Aero (na sním-
ku), ale i ve vnitroblocích.
Kulturu v ulicích chce měst-
ská část pořádat každou
středu. K vidění je i na
jejich Facebooku. PRAHA 3

Starosta Prahy 6 Ondřej Kolář
dostal v souvislosti s odstraně-
ním sochy maršála Koněva
policejní ochranu. V celé kau-
ze kolem Koněvovy sochy je
to již podruhé.
Odstranění sochy v Rusku

vyvolává silné vášně. Napří-
klad moskevský profesor sta-
rostu Koláře přirovnal k za-
stupujícímu říšskému protek-
torovi Reinhardu Heydricho-
vi a uvedl, že by se s ním po-
dle tohomělo jednat.
O Kolářově policejní ochra-

ně informoval Týdeník Re-
spekt, který napsal, že do Čes-
ka přicestoval Rus, jenž by
mohl být pro starostu nebez-
pečný. Týdeník též uvádí, že
se z Ruska do Evropy přesunu-
la skupina zpravodajských
důstojníků.
Policejní ochranu dostal

také primátor Prahy Zdeněk
Hřib, který v minulosti odmí-
tl na radnici vrátit pamětní
desku oslavující maršála Ko-
něva. „Mám krátkodobou po-
licejní ochranu. Termín ukon-
čení nebyl stanoven. Kvůli
tomu mi zakázali jezdit po
PrazeMHD, jak jsembyl zvyk-
lý,“ sdělil Hřib.
Že je pod policejní ochra-

nou, potvrdil také starosta Ře-
poryjí Pavel Novotný, který
se chystá odhalit pamětní des-
ku členům Ruské osvoboze-
necké armády, známým jako
vlasovci. iDNES.cz

Číslo dne

20
O tolik milionů korun přišla
městská společnost Obecní
dům. Otevírat se bude
postupně s uvolňováním
opatření.

Starosta. Kolář
má ochranku
kvůli Koněvovi

Krátce

Úbytek lidí
Pražské letiště v březnu
odbavilo 434 719 cestují-
cích, což představuje me-
ziroční pokles o 64,7 pro-
centa. Snížil se i letový
provoz, za celý měsíc
ubylo 6015 letů, což zna-
mená propad o 47,2 pro-
centa. Nyní má letiště
jen dvě pravidelné osob-
ní linky, další část provo-
zu připadá na nákladní
a repatriační spoje.

Kantorek jen
virtuálně
Školicí a kulturní cen-
trum InGarden, které po-
řádá výstavy kreslíře a hu-
moristy Pavla Kantorka
na otevřených prostran-
stvích, letošní akci ve
Strašnicích chystá virtuál-
ně. Každoroční prodejní
výstava ohrožená pande-
mii se uskuteční, pokud
se na crowdfundingovém
serveru povede vybrat do-
statek financí. ČTK
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Petr Paulus je jedním z mno-
ha zasažených podnikatelů
v gastronomii. Podle provoz-
ního tří restaurací v centru
Prahy jsou některé kroky
i opatření vlády nepřehledné.

Jak jste se vypořádali s na-
řízením nouzového stavu?
O kolik méně jídel za den
vydáte, než kdyby bylo
normálně otevřeno?
Hned od prvního dne jsme

se snažili přizpůsobit okol-
nostem. Otevřeli jsme okén-
ko pro výdej obědů na všech
třech našich provozovnách
restaurace Tiskárna, Mincov-
na a PotrefenáHusa naNárod-
ní. Chodí k námpřevážně stá-
lí hosté, kteří nás navštěvova-
li i před uzavřením restaura-
cí. Oslovili jsme i rozvozové
firmy. Ironií je, že jsme je dří-
ve odmítali z důvodu pro nás
nevýhodných podmínek. Roz-
voz funguje aspoň přes obě-
dy, večer je znát, že v Praze 1
je málo rezidentů.

Jaká je situace ohledně
vašich zaměstnanců?
Máme zatím stále plný

„stav“. V současné době
máme zhruba sto zaměstnan-
ců na hlavní pracovní poměr.
Pouze jsme ukončili všechny
brigádníky a zaměstnance na
dohodu. Naše lidi využíváme
na pár hodin měsíčně na vý-
dej u okének a také jsme se
pustili domenších oprav a sa-
nitárních úklidů. Restaurace
Tiskárna je také součástí pro-
jektu společnosti Veolia
Menu, které pomáhá, kde
denně vaříme přes 200 obědů
do nemocnic a seniorům.

Budete žádat kompenzace
od státu?
Od začátku jsme sledovali,

jaký způsob kompenzace
nebo podpory bude k dispozi-
ci. A bylo to zpočátku velmi
chaotické a nepřehledné. My
jsme například do poslední
chvíle nevěděli, jestli v pro-
gramu Antivirus bude příspě-

vek pro zaměstnavatele z vy-
plácené náhrady mzdy včet-
ně odvodů, což pro nás bylo
celkem zásadní. Chystáme se
poslat žádost i do záručního
programu COVID Praha.

Členové vlády naznačili,
kdy by se mohly restaura-
ce opět otevřít. Co říkáte
na to, že nejdříve to budou
provozy se zahrádkami?
Všichni s nadějí a očekává-

ním vyhlížíme aspoň něja-

kou optimistickou zprávu.
Ale i v tomto ohledu prohláše-
ní vlády či epidemiologů spí-
še vnáší mezi lidi nejistotu.
Uvědomujeme si, že veškeré
kroky a opatření jsou bezpre-
cedentní a že ochrana zdraví
všech nás je v tuto chvíli prio-
rita. Konkrétně v harmono-
gramu, které vydalominister-
stvo průmyslu a obchodu
ohledně postupného uvolňo-
vání, je zmého pohledumno-
ho nedostatků. Nejenomže
termín 25. května je pozdě,
ale i rozhodnutí, že se ote-
vřou nejdřív venkovní za-
hrádky, je nelogické. Pokud
mámprovoz bez zahrádky, je
to pro mne jako provozovate-
le na dva týdny diskriminač-
ní. Ani z hygienického hledis-
ka to nedává příliš smysl. Bu-
dou-li hosté konzumovat
u stolečků na chodníku před
restaurací, těžko budeme
schopni pohlídat, aby kolem
nich chodili lidi v dostatečné
vzdálenosti.

Jak moc vám budou i po
otevření chybět hosté ze
zahraničí? Mohou Češi
v létě ztráty restaurací
aspoň částečně dohnat?
Vždycky jsme se orientova-

li na české zákazníky a naše
motto zní „restaurace pro na-
šince“. Je jasné, že například
restaurace Mincovna, která
je na Staroměstském náměs-
tí, odliv turistů pocítí. Ale jak
říkám, u nás byli Češi vždy ví-
táni, a věříme, že k nám na-
jdou cestu i v budoucnu.

Využili jste situaci alespoň
k nějaké renovaci v restau-
racích nebo ke změně
na jídelních lístcích?
Naši Potrefenou Husu jsme

na začátku roku naměsíc uza-
vřeli a kompletně zrekon-
struovali. Bylo to bohužel
špatné načasování. Naopak
jsme doufali, že se nám začne
investice s příchodem sezony
vracet. Jídelní lístky měníme
vždy sezonně. PAVEL URBAN

Hřib koupil na trhu ovoce
Podpořit farmáře lze na otevřených trzích. Na ten na ná-
městí Jiřího z Poděbrad se vypravil i primátor Zdeněk
Hřib. „Já si koupil cestou do kanceláře ovoce a dortík
s malinami. Za Prahu chceme prodejcům také pomoci.
Proto jim odpustíme nájemné za prodej před provozov-
nou až do konce roku,“ napsal Hřib na Facebook. MAFRA

Petr Paulus ARCHIV

800 134 134
www.ppas.cz

Mějte energie „pod jednou střechou“ s produktem
KOMPLET a ušetřete. Dodávka zemního plynu
i elektřiny od jednoho dodavatele přináší mnoho
výhod. Vše potřebné tak vyřídíte na jednom místě,
budete mít stále stejnou cenu silové elektřiny
po dobu 2 let a navíc stálý měsíční poplatek ve výši
0 Kč za odběrné místo elektřiny.

UŽIJTE SI POHODLÍ
JEDNOHO DODAVATELE
PLYNU I ELEKTŘINY

VŽDY NĚCO NAVÍC

OZNÁMENÍ
Usnesením Rady hl. m. Prahy č. 759 ze dne 20. 4. 2020 bylo
schváleno nařízení č. 8/2020 Sb. hl. m. Prahy, kterým se mění
nařízení č. 9/2011 Sb. hl. m. Prahy, kterým se vydává tržní
řád, ve znění pozdějších předpisů. Toto nařízení nabývá účin-
nosti patnáctým dnem po jeho vyhlášení, s výjimkou usta-
novení § 7 odst. 4 ve znění: „Toto nařízení se dále nevztahuje
na prodej zboží nebo poskytování služeb na předsunutých pro-
dejních místech, a to do 31. 12. 2020.“, který nabývá účinnosti
dnem jeho vyhlášení, tj. 20. 4. 2020. Důvod dřívějšího počátku
účinnosti § 7 odst. 4 spočívá v naléhavém zájmu odůvodně-
ném snahou zmírnit ekonomické dopady nouzového stavu
na podnikatele. Plné znění nařízení je zveřejněno na úřední
desce Magistrátu hlavního města Prahy a na úředních des-
kách úřadů městských částí Praha 1-57.
Nařízení je rovněž zveřejněno na http://www.praha.eu/jnp/
cz/o_meste/vyhlasky_a_narizeni/vyhledavani_v_pravnich_
predpisech/index.html.

inzerce

„Provozy bez zahrádek budou
dva týdny diskriminovány“
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Pomohou protilát-
ky dříve nakaže-
ných lidí?

V Thomayerově nemocnici
v Praze nově léčí pacienty
s onemocněním COVID-19
plazmou s protilátkami proti
koronaviru. Plazma byla po-

dána dvěma pacientům s těž-
kým průběhem onemocnění.
Jde o experimentální meto-
du. „Léčebné podání plazmy
bylo provedeno podle schvá-
leného protokolu, který je
v souladu s evropskými dopo-
ručeními,“ uvedl včera mluv-
čí nemocnice Petr Sulek. Na
výsledek léčby se nyní čeká.
„Jakmile budememít k dispo-
zici první data, budeme moci

analyzovat účinek léčby,“ do-
dal mluvčí. Transfuzní oddě-
lení v Thomayerově nemocni-
ci zatím provedlo odběry od
šesti osob, které mají v krvi
protilátky vůči onemocnění
způsobenémunovýmkorona-
virem. Další potenciální dár-
ci se hlásí.
Metodu použili již dříve lé-

kaři v severoitalské Pavii.
Krevní plazmu uzdravených

plánovaly zkoušet také ame-
rické nemocnice. Metodu vy-
zkoušeli i lékaři v Číně. Čes-
ko je jednou z pěti zemí svě-
ta, které dokážou zajistit do-
statečné odběry této strategic-
ké suroviny tak, abychom
mohli k vývoji významněji
přispět. „Léčebnámetoda spo-
čívá v tom, že lidé, kteří infek-
ci překonali, si v těle vytvořili
účinné protilátky. Ty pak

viru zamezí poškozovat buň-
ky amnožit se. Pokud se plaz-
ma s účinnými protilátkami
podá nemocným, poskytne
jim ‚pasivní imunitu‘, dokud
imunitní systém nezačne vy-
tvářet protilátky vlastní,“ vy-
světlil pro server Forbes.cz
Miloš Bohoněk, primář oddě-
lení hematologie a krevní
transfuze Vojenské fakultní
nemocnice v Praze. ČTK a MET

inzerce

Vicepremiér a šéf Ústředního
krizového štábu Jan Hamáček
stojí za svým návrhem pro-
dloužit opět nouzový stav
v Česku. Na svém facebooko-
vém profilu uvedl, že lidé se
ke konci stavu nouze upínají,
ten však nebude znamenat
zrušení všech vládních proti-
epidemických opatření či ko-
nec koronavirové epidemie
jako takové. České televizi
řekl, že práce Ústředního kri-
zového štábu nezávisí přímo
na nouzovém stavu. Od dneš-

ního jednání vlády očekává,
že stanoví, co bude náplní prá-
ce štábu v případě ukončení
nouzového stavu. Z úterních
vyjádření špiček koalice vyply-
nulo, že kabinet o další pro-
dloužení nouzového stavu,
který v Česku platí od 12. břez-
na, již po 30. dubnu usilovat
nebude. Premiér Andrej Babiš
uvedl, že pro jeho pokračová-
ní nevidí důvod. Hamáček
však tvrdí, že by se významně
zkomplikovaly nákupy
ochranných prostředků. ČTK

Oslavy svátku životního prostředí se letos kvůli
„koronavirovému režimu“přestěhovaly dodigi-
tálních platforem. Televizní kanál National Geo-
graphic spustil ke Dni Země kampaň s exkluziv-
ními dokumenty, které je možné vidět i na nové
internetové televizi Vodafonu. Kampaň vyvr-
cholila 22. dubna premiérou filmu Naděje se
slavnou britskou bioložkou Jane Goodall.

Kdyby za vším nestál virus a lidské tragédie, mohli si
stoupenci Grety Thunberg 22. dubna gratulovat. Zne-
čištění díky omezení dopravy a průmyslu klesá, kanály
nejen v Benátkách jsou čistší a flora se vzpamatovává
vmístech, kde ještědonedávna kraloval turistický ruch.
Světový Den Země, jehož kořeny sahají do amerických
ekologických hnutí před půl stoletím, slavilo v posled-
ních letech přes miliardu lidí ve skoro dvou stovkách
států. Chtěli tím podpořit životní prostředí a iniciativy

na podporu čistoty ovzduší, vody nebo na ochranu
ohrožených druhů.
Letošní pandemie donutila lidstvo se na Planetu dívat
jinak. Podle vedoucí Programu pro životní prostředí
OSN, Inger Andersen, nám tímto příroda, stejně jako
v případě klimatické krize, vysílá signál. A jestli se ne-
jsme schopni postarat o Zemi, tak to lidstvo pocítí, va-
ruje dánská ekonomka v britskémThe Guardian.
Starost o Planetu má i proslulá anglická bioložka Jane
Goodall. Obdivuhodná žena, která se skoro půl století
věnovala životu šimpanzů ve volné přírodě, představila
na letošní Den Země na televizním kanálu National Ge-
ographic své poslání. Bez pomoci jiným druhům lidstvo
nezachráníme. Ale na to je potřeba přírodě rozumět,
tvrdí neúnavně vitální žena, jejíž působení už dávno
přesáhlo pole vědy.
Premiéru inspirativního filmu Naděje (2020) s Jane Goo-
dall mohli diváci 22. dubna zhlédnout v rámci kampaně
National Geographic i v nové internetové televizi Voda-
fonu. Spolu s ostatními dokumenty bude ve videotéce
dostupný pro zákazníky po dobudalších 2měsíců.Tento
exkluzivní obsah o ochraně přírody ke Dni Země podpo-
řila telekomunikační společnost i soutěží na sociálních
sítích pro veřejnost a interně také pro své zaměstnance.
„Vodafonu, který má mezi hlavními dlouhodobými cíli
zlepšit svůj dopad na životní prostředí, dává spolu-
práce s National Geographic velký smysl,“ vysvětluje
Veronika Lokajíčková, manažerka obsahu internetové
televizeVodafoneTV a kabelové televize UPC.„Chceme
dopěti let používat celosvětově jen energii z obnovitel-
ných zdrojů a recyklovat veškerý náš elektroodpad.Tím
chceme chránit také faunu a floru,“ vysvětluje pohled
Vodafonu na udržitelnost Lokajíčková.

Méně letadel i aut:
Den Země, jak ho neznáme

Joel Sartore, National Geographic Photo Ark

Zelenina jde na dračku
Češi v době koronavirové pandemie více utrácejí. Na
dračku jde elektronika, ale také zboží pro děti, třeba nej-
různější hry a hračky. Například v Jahodárně Vraňany (na
snímku) se ve velkém prodávají květiny nebo zelenina,
protože nyní lidé doma více vaří z čerstvých surovin. ČTK

Nouzový stav. Ani jeho
konec nezruší opatření

Lékaři nově zkouší plazmu

Číslo dne

1989
Lidí vyléčených z nemoci
COVID-19 způsobované
koronavirem v Česku přibylo
od úterního večera zhruba
o desetinu – na 1989. Počet
zemřelých vzrostl na 208. Vy-
plývá to z údajů na webu mi-
nisterstva zdravotnictví . Po-
čet potvrzených případů
vzrostl na 7087. Lékaři pro-
vedli 186 918 testů. Největší
počty případů jsou dlouhodo-
bě v Praze (1659). Údaje jsou
k uzávěrce tohoto vydání.
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Jana Vaita, Kladno - Modrava
Prodej 165 m2 s pozemkem 900 m2

Nejlevnější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Domy na prodej v mém okolí

Nejnovější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Byty k pronájmu v mém okolí

větší dům nebo byt?
Hledáte

Vyzkoušejte hledání v okolí
na Reality.iDNES.cz

Prodáváte svoji nemovitost? Nejlepší makléře z okolí najdete v soutěži www.RealiťákRoku.cz

Onemocnění COVID-19 je
způsobeno novým typem ko-
ronaviru s odborným označe-
ním SARS-CoV-2. Jedná se
o infekční onemocnění, kte-
ré se projevuje zejména ho-
rečkami, respiračními potíže-
mi, bolestí svalů a únavou.
Jednou z neznámých klíčo-
vých informací je počet bez-
příznakových osob, jejichž
výskyt má významný vliv na
dynamiku šíření onemocně-
ní COVID-19 v ČR i v rámci
jednotlivých krajů a lokalit.
Studie SARS-CoV-2-CZ-Preval,

která startuje dnes dopoled-
ne (viz box), zásadním způso-
bem přispěje k ověření aktu-
ální situace v ČR a bude slou-
žit k odpovědnému rozhod-
nutí o dalších krocích ke sní-
žení dopadů této nemoci.
„Věřím, že zájem lidí zú-

častnit se studie bude velký,“
říká v rozhovoru pro deník
Metro děkan Lékařské fakul-
ty Masarykovy univerzity
Brno Martin Repko, který
budemít tuto velkou celostát-
ní akci v regionu Brno a okolí
na povel.

Na testování se budou
podílet studenti vaší
lékařské fakulty. Bylo
těžké sehnat jich dost?
Naopak. Hlavní tíha bude

na medicích vyšších ročníků,
kteří budou zajišťovat odběry
od účastníků studie. Máme
ve spolupráci se Studentskou
komorou akademického se-
nátu opravdu dobře zorgani-
zovanou databázi studentů
a členové komory dokázali se-
hnat přes padesát mediků bě-
hem několika hodin. Jejich
role je zásadní a dané výkony
ovládají.

Kolik času zabere
každému příchozímu
celý proces testování?
Ne déle než půl hodiny,

z toho se patnáct minut bude
čekat na výsledek samotného
testování vzorku.

Brno je překvapivě co do
počtu nakažených osob
na sto tisíc obyvatel v ta-
bulkách okresů hodně níz-
ko, je srovnatelné napří-
klad s okresem Příbram.
Máte pro to vysvětlení?
Myslím, že obecně se poda-

řilo nastavit celkově situaci
tak, že máme čtyři regiony se
sestupnou tendencí v míře
promoření. Brno je na tom
nejlépe, ale jasné vysvětlení
nemám. Ale i to nám ukáže
výsledek studie, jestli je něja-

ká skupina obyvatelstva imu-
nitně silnější, nebo slabší.

Jak dlouho a kolik lidí se
bude v Brně testovat?
Budeme testovat osm dní

a měli bychom nabrat vzorky
až kolem osmi tisíc lidí. Jedi-

ným omezením jsou takzva-
né kohorty neboli věkové sku-
piny účastníků. Jakmile se
každá kohorta počtem napl-
ní, dále ji vyšetřovat nebude-
me. Je to symetricky rozlože-
né po celé republice.

Dokázal byste odhadnout
zasažení virem podle
profesních a sociálních
skupin?
To si netroufnu. Samozřej-

mě, exponované osoby, jako
jsou zdravotníci nebo lidé ve
veřejných službách, mají vět-
ší riziko promoření. Ale je to
otázka komunitního přeno-
su, i na to by mohla studie
dát odpověď. PAVEL HRABICA

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

VÁCLAV
VYDRA

UŽ ZÍTRA

„Jsem sice vděčný strávník, recepty
z Prostřeno! ale nezkouším.“

Unikátní studie se zabývá ko-
lektivní imunitou vůči korona-
viru. „Chceme tak zjistit, jak
velká část populace se s infekcí
setkala nebo jak jsou na tom
s imunitou různé věkové skupi-
ny. Díky tomu lépe pochopíme
situaci a vytvoříme predikci
vývoje,“ řekl o studii ministr
zdravotnictví Adam Vojtěch.

● Studie zjišťující stav zamoření
koronavirem startuje dnes
dopoledne.

● Ode dneška se zkoumají dob-
rovolníci v Praze, Brně a okolí,

a Litoměřicích, od zítřka také
v Olomouci, Litovli a Uničově.

● Aktuální informace jsou na
www. covid-imunita.uzis.cz.

● Věk je stanoven od 8 do 89
let pro lidi bez příznaků
nemoci COVID-19 a s trvalým
pobytem v České republice.

● Účastník vyplní dotazník
a bude mu odebrána kapka
krve z bříška prstu, či ze žíly.

● Studie by měla získat údaje
od 27 tisíc obyvatel Česka.

Martin Repko ARCHIV

COVID-19 v mobilu
Informace o vývoji epide-
mie nového typu koronavi-
ru COVID-19 lidé nově

získají ve svých telefo-
nech nebo počítačích
prostřednictvím aplikace
Viber. Ministerstvo zdra-
votnictví spustilo speciál-

ní komunitu Spolu proti
koronaviru, kde bude
zveřejňovat příspěvky
o současné situaci a vlád-
ních opatření. iDNES.cz

inzerce

Jak se SARS-CoV-2 šíří a jak na něj společnost reaguje

Česko spouští unikátní studii,
díky které zjistíme o viru víc

Krátce
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Uzené, zelí a deset
knedlíků. Takový
oběd je během
práce z domova
a bez pohybu zdra-
votní sebevraždou.

Koronavirus nejvíc ohrožuje
lidi s obezitou. Ti totiž trpí
mnoha doprovodnými zdra-
votními problémy. Případ ta-
xikáře, nejsledovanějšího čes-
kého pacienta s nákazou vi-
rem COVID-19, jehož záchra-
nu v pražské Všeobecné fa-
kultní nemocnici sledovala
celá země, je toho dokladem.
Muž s mnoha kilogramy nad
zdravý limit naštěstí nad těž-
kou nemocí zatím zvítězil.

V období, kdy je řada za-
městnanců nebo živnostníků
doma, ať už na home office,
nebo nuceně proto, že jejich
firma zavřela, hledají lidé útě-
chu nejen v alkoholu, ale
také v jídle. Ne vždy tako-
vém, jaké jim prospívá, zvláš-
tě když mají výrazně nižší fy-
zickou zátěž. Dřív alespoň
chodili a jezdili do práce, teď
přejdou z ložnice do koupel-
ny, pak ke stolu nebo na se-
dačku. Kalorie se nespalují.
„Přiznávám, že sklony na-

vštěvovat ledničku mám teď
podstatně větší než za nor-
málního stavu,“ uvádí Alena,
bankovní úřednice, která si
nepřála zveřejnit jméno amo-
mentálně pracuje v domácím
režimu. „V práci je neustále
nějaké jednání, schůzky po
budově, někdy se nedostanu

ani na oběd. Zato teď to mám
do kuchyně a do ledničky jen
pár kroků,“ podotýká úředni-
ce. Dodává, že jí váha nestou-
pá. Protože si naopak udržuje
pohybový režim, na který ob-
vykle nemá ve všední dny
v normálním období čas.
„Brzo ráno jdu vyvenčit psa,
obejdu rybník a les, stejně
tak večer, stihnu si i trochu
zacvičit na zahradě, takže
mám pohybu dost a váha se
drží stále na stejné úrovni
jako před epidemií,“ vysvětlu-
je Alena. Navíc vlastní domá-
cí stravování už před lety při-
způsobila návykům svých
dcer. Ty vyznávají „zdravou“
stravu a ona je tak vlastně
svým jídelníčkem jen kopíru-
je. „Vepřo-knedlo-zelo se
u nás rozhodně nevede,“ říká
úřednice.

„Určitě bych si dala právě
v této době velký pozor na na-
bídky obchodníků s hubnou-
cími přípravky,“ varuje Iva
Málková, zakladatelka společ-
nosti STOB (Stop obezitě),
všechny, kteří chtějí izolaci
přežít bez těžkých následků
s nadbytečnými kilogramy.
Vedle jídelníčku, jenž by měl
obsahovatméně kalorické po-

traviny, hlavně zeleninu
a ovoce, radíMálková dodržo-
vat drobná, ale fungující pra-
vidla. „Hodně věcí se nyní vy-
řizuje po telefonu, tak při te-
lefonování choďte. Pamatuj-
te také, že rotoped není vě-
šák na oblečení. Používejte
ho při sledování televize. Na-
jděte si na internetu krátká
cvičení, cvičte podle nich, nej-
lépe vždy pětminut před kaž-
dou pravidelnou činností, tře-
ba před večeří, před spaním
a podobně,“ říká bojovnice
s obezitou Iva Málková. Sou-
časně naléhavě doporučuje
digitální dietu. „Sledujte zprá-
vy jen jednou denně. Méně
vás tak zatíží obavy z korona-
viru a budoucnosti. Strach
obecně je jedním z vnitřních
spouštěčů k jídlu,“ vysvětluje
Málková. PAVEL HRABICA

Nemocnice mají nyní mož-
nosti léčby obezity limitova-
né. Omezují třeba důležité ba-
riatrické operace, například
zmenšení žaludku. I tak se ale
snaží pacientům pomáhat.

„Obézní a interní pacienty
vyšetřujeme i nyní v nouzo-
vém stavu klinicky, po telefo-
nu provádíme konzultace
těch, kteří mají cestu k nám
komplikovanou či se bojí při-
jít,“ říká Kristýna Eisnerová
z oddělení obezitologie EUC

Kliniky Plzeň. Současný stav
vnímají mnozí pacienti jako
nutné omezení pohybu, což
je špatně. „Pohyb potřebují
denně, pouze dieta nestačí,“
zdůrazňuje Eisnerová. Nemu-
sí sedět na gauči, je nutné se
pohybovat. Lékařka doporu-
čuje také pobyt na sluníčku,
kde načerpají vitamin D.
Nárůstu obézních pacientů

se po skončení epidemie obá-
vá Martin Matoulek z III. in-
terní kliniky Všeobecné fa-

kultní nemocnice (VFN) v Pra-
ze. „Ne, že by přibyly desítky
procent lidí s nadváhou
a obézních pacientů, které
jsme dřív neměli v péči, ale
řada lidí, kteří bojují s nadvá-
hou, jsou na hranici obezity,“
vysvětluje lékař VFN. Tito je-
dinci v nestandardních pod-
mínkách sklouznou na dru-
hou stranu. „Stres, který vzni-
ká působením informací
z médií, vytváří nepohodu,
hodně lidí ho uklidňuje jíd-

lem a nápoji,“ říká Matoulek.
U pacientů, jež klinika dálko-
vě monitoruje, pozorují po-
kles kroků o 20 až 30 procent.

Lékař VFN vítá, že mnoho
pacientů hledá na internetu
návody na pohyb alespoň v do-
mácím prostředí, i když akti-
vitu venku to nikdy nenahra-
dí. „Kombinace omezení pohy-
bu a složení jídelníčku může
vést k tomu, že se lidé ocitnou
tam, kde byli před začátkem
léčby,“ uzavírá Matoulek. PH

Je jedním z partnerůUrčeno starším 18 let. Vychutnávejte zodpovědně. Děkujeme.

Podpoř svoji hospodu na
zachranhospodu.cz

ABY BYLO
KAM ZAJÍT NA

STAROPRAMEN

Jen dieta. Na obezitu nestačí

inzerce

Jednoduché rady

Jak si uhlídat váhu a neza-
nedbat pohyb? Doporučení je
od odborníků z VFN Praha,
Kliniky EUC Plzeň a STOB.

● Omezte sledování nesmysl-
ných statistik. Stresují.

● Uklízejte. Při mytí oken spo-
třebujete až 1500 kilojoulů.

● Při nákupu pamatujte: co
nekoupíte, to potom doma
nesníte!

V domácí izolaci je „inspekce“
ledničky lákavější a zrádnější

Přetížené Česko

27
Tolik procent českých mužů
trpí obezitou. Připočteme-li
muže s nadváhou, je to asi
70 procent. U žen se obezita
a nadváha dotýkají necelých
60 procent.
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Pořadatelé dosud
nevědí, za jakých
podmínek by
mohli otevřít
letní scény.

Ještě před zveřejněním har-
monogramuuvolňování opat-
ření zavedených kvůli šířící-
mu se novému koronaviru se
zástupci několika divadel,
kteří provozují i letní divadel-
ní scény, spojili a poslali mi-
nistru kultury dopis. Zajímá
je, co s nimi bude a jestli své
snahymohou upínat k prázd-
ninovým měsícům. Podle
platného přehledu uvolňová-
ní jsou divadla – společně
s kiny, hrady a zámky – uve-
dena v poslední vlně, 8. čer-
vna, s dodatkem „za přesně
definovaných podmínek“. Ni-
kdo zatím nedokáže říct, co
to přesně znamená.
„Co nás nejvíc trápí, je ne-

dostatek informací, ty pro
nás momentálně mají cenu
zlata. Zatím jsme se od niko-
ho z odpovědných míst nedo-
zvěděli nic, čeho bychom se
mohli závazně chytit. Úplně
chápu, že podmínky lze defi-
novat podle vývoje situace,
nicméně my také potřebuje-
me čas na příslušné rozhod-
nutí zareagovat a zařídit se
podle něj,“ říká Michal Ko-
courek, producent a majitel
Divadla Kalich, které provo-
zuje druhým rokem letní scé-
nu pod žižkovskou věží.
Dodává, že jsou připraveni

udělat všechno pro to, aby se
u nás diváci mohli bavit bez-
starostně a bezpečně. Pod do-
pisem jsou kromě něj pode-

psáni například ředitel diva-
dla Studio Dva Michal Hrubý,
umělecký ředitel Letních
shakespearovských slavností
Libor Gross i mimopražští zá-
stupci Divadla Bolka Polívky
či Divadelního léta pod plzeň-
ským nebem.
Ministr kultury Lubomír

Zaorálek měl s některými zá-
stupci divadel také videoho-
vor, kde si znovu vyslechl je-
jich otázky. „Panministr vzal
na vědomí, že divadla chtějí
hrát v létě. Zdůraznili jsme,
že bychom rádi znali, a to
v brzkém časovém horizon-
tu, za jakých podmínek by
bylo možné tyto scény ote-
vřít. V ideálním případě by-
chom rádi byli součástí jedná-
ní o těchto podmínkách, aby-
chommohli ihned reagovat,“
přibližuje situacimarketingo-
vý ředitel Studia Dva Tomáš
Přenosil.
Divadelníci v dopise uvádí

šest bodů, které potřebují vě-
dět v předstihu. Mezi nimi
třeba maximální kapacitu

prostorů, povinnosti pro divá-
ky i zaměstnance či případné
další regulace.
Ministerstvo kultury na do-

taz deníku Metro odpovědělo
prostřednictvím Petry Hruš-
kového z tiskového oddělení,
že stejně jako všichni ostatní
vycházejí z harmonogramu
zveřejněného Ministerstvem
zdravotnictví České republi-
ky 14. dubna, který bude dále
upřesňován podle epidemio-
logické situace.
To potvrdila také ředitelka

odboru komunikace s veřej-
nostíministerstva zdravotnic-
tví Gabriela Štěpanyová:
„Podmínky budou definová-
ny vždy ke konkrétním bo-
dům, a to v dostatečnémpřed-
stihu několika týdnů tak, aby
se mohli pořadatelé na tyto
akce připravit. Jak je však uve-
deno výše, vše se bude odví-
jet od vývoje epidemiologic-
ké situace, která bude pro ná-
sledující měsíce vyhodnoco-
vána zhruba v polovině květ-
na.“ IVETA BENÁKOVÁ

Amerikánka v O2 areně
Dnešním koncertem v O2 areně odstartuje Amerikánka
Viktora Tauše sérii živých přenosů stejnojmenného diva-
delního představení. Každá inscenace představí Ameri-
kánku v novém prostoru, mimo divadlo, a zasadí tak její
příběh do nového kontextu. Naplánována jsou i další
představení a hudební koncerty umělců. To vše prostřed-
nictvím streamingu na nově vzniklých webových strán-
kách Amerikánky – www.amerikanka.cz. ARCHIV POŘADATELE

Takto to vypadalo loni pod žižkovskou věží. DIVADLO KALICH

Česká filharmonie (ČF) uspo-
řádá v sobotu druhý komor-
ní benefiční koncert, kterým
chce pomoci seniorům. Výtě-
žek benefice použije organi-
zace Život 90 na pomoc osa-
mělým a ohroženým senio-
rům. Zároveň chce upozor-
nit na situaci umělců bez stá-
lého angažmá.
Z Dvořákovy síně Rudolfi-

na ho odvysílá v přímém pře-
nosu program ČT art, zhléd-

nout ho bude možné také na
Facebooku. Vedle členů ČF
na koncertu vystoupí i hráči
pražského barokního orches-
tru Collegium 1704 a PKF –
Prague Philharmonia.
Sólisty večera budou klaví-

rista Ivo Kahánek, varhaník
Aleš Bárta, hornista Radek
Baborák a koncertní mistři
České filharmonie Josef Špa-
ček, Jiří Vodička a Jan Mrá-
ček. ČTK

SUPERSLÁVISTI
POMÁHAJÍ PŘIDEJTE SENA SLAVIA.CZ/HRDINOVE

ZDRAVOTNÍCI - FANOUŠCI POMÁHAJÍ
VE FN HRADEC KRÁLOVÉ

ODBOR PŘÁTEL - KAMENICE N. L.
POMÁHÁ PELHŘIMOVSKÉ NEMOCNICI

HRÁČI A-TÝMU NAKOUPILI
ROUŠKY PRO POTŘEBNÉ

V létě do divadla?
Rozhodne květen

inzerce

Česká filharmonie.
Zahraje seniorům
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U našich sousedů
se včera uvolnila
některá opatření
zavedená kvůli pan-
demii koronaviru.

Slovenský premiér IgorMato-
vič harmonogram uvolňová-
ní opatření představil v pon-
dělí, zmírňovat by se měla ve
čtyřech fázích. V té první od
včerejška nově mohla otevřít
dlouhodobá ubytování bez
stravy, lidé si mohli zajít za-
cvičit na venkovní sportoviš-
tě, pokud zůstanou sprchy
a toalety zavřené a jde o bez-
kontaktní sport.

Otevřely se také obchody
a služby do 300 metrů čtve-
rečních mimo obchodní cen-
tra a restaurace s výdejním
okénkem. Nakupovat lze od
středy také automobily.
Například v prodejnách

s textilem je však zakázáno
zkoušení oděvů, stánky na
venkovních tržištích musí
být od sebe vzdáleny alespoň
dva metry a zákazníci se mo-
hou po tržišti pohybovat jen
v jednom směru.
Seniořimohou až na výjim-

ky nakupovat jen ve vyhraze-
ném čase. Ten se o hodinu
zkrátil (od 9.00 do 11.00).
Mimo něj lidé starší 65 let na-
kupovat nesmějí, tento zákaz
se nevztahuje například na lé-
kárny a čerpací stanice. MET

Opatrné Španělsko

Opatrně uvolňovat velmi
přísná opatření omezujících
pohyb a stýkání lidí se chystá
také Španělsko.

● Mimořádný stav chce země
prodloužit až do 9. května.

● „Budeme velmi opatrní,“
cituje premiéra Pedra
Sáncheze deník El País.
Od neděle budou moci
poprvé od poloviny března
jít ven v doprovodu rodičů
děti. Dosud mohli vycházet
jen dospělí v nutných
případech, například na
nákup nebo do lékárny.

Čeští výzkumníci sledují ohrožená zvířata
V pralese na pomezí Konga a Gabonu čeští výzkumníci zahájili velkoplošný monitoring
divokých zvířat. Ve spolupráci se Světovým fondem na ochranu přírody položili desítky
fotopastí. Doufají, že tím přispějí k ochraně pralesa před dopady těžby i další lidské
činnosti. Podle zoologů se činnost těžařů na přírodě těžce podepsala. Na snímcích jsou
samec kriticky ohrožené gorily nížinné a luskoun zabavený lovcům. 2x TOMÁŠ JŮNEK

Plesnivé roušky
Japonci vracejí pratelné
roušky, které do každé do-
mácnosti začala dodávat
vláda. Podle občanů jsou
zamořené hmyzem a je
na nich plíseň a skvrny.
Vláda do roušek investova-
la v přepočtu asi 11 mi-
liard korun. Teď musí
některé z nich vyměnit.

Papežova výzva
Papež František vyzval
názorově rozštěpenou Ev-
ropskou unii k jednotě
při překonávání důsledků
koronavirové pandemie.
Dnes se koná unijní sum-
mit, na němž mají lídři

evropských zemí prostřed-
nictvím videokonference
projednat možné formy
pomoci ekonomikám.

Žaloba na Čínu
Americký stát Missouri po-
dal žalobu na Čínu, která
podle něj nese zodpověd-
nost za pandemii způsobe-
nou koronavirem. Požadu-
je finanční náhrady za
ohromné ztráty na živo-
tech, lidské utrpení a eko-
nomický chaos. Ředitel
amerického Střediska pro
kontrolu a prevenci nemo-
cí Robert Redfield očeká-
vá, že USA zasáhne v zimě
další vlna nákazy, silnější
než ta současná. ČTK
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OKURKA
SALÁTOVÁ
1 ks

JAHODY
balené | 500 g
100 g 4,98 Kč

PIVO
VELKOPOPOVICKÝ
KOZEL
světlé výčepní
0,5 l | 1 l 19,80 Kč
záloha na lahev 3,- Kč

RYBÍ PRSTY
nemleté
mražené | 450g
100 g 13,31 Kč

OBALOVANÁ
ALJAŠSKÁ TRESKA
A HRANOLKY
mražené | 350g
100 g 15,69 Kč

ŠPEKÁČKYVÝBĚROVÉ
ŘEZNÍKŮV TALÍŘ
600 g | 100 g 9,98 Kč
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MLÉKO
TRVANLIVÉ
polotučné,
1,5 % tuku | 1 l

STUDENTSKÁ PEČEŤ
mléčná, hořká, duomix
180 g | 100 g 13,83 Kč
v limitované nabídce také Studentská
pečeť milk dark 180 g za 24,90 Kč

SIRUP JUPÍ
lesní směs
3 l | 1 l 33,30 Kč
v limitované
nabídce také Jupí
sirup 3 l pomeranč,
malina za 99,90 Kč

KUŘE DUO*
chlazené | cena za 1 kg

XXL BALENÍ

DOVYPRODÁNÍ
ZÁSOB

M
A
X
.2

osoba/den
PŘEPRAVKY

%80
MASA

osoba/den
ks24M

A
X
.

osoba/den
ks12M

A
X
.

osoba/den
5MAX. ks

5MAX.

osoba/den
BALENÍ

PLATÍ
ODČTVRTKADOÚTERÝ
23.4. –28. 4. 2020

Chyby v tisku vyhrazeny.Mohoubýt použity ilustrační fotografie.
Vyhrazujeme si právo změn.Množství zboží je omezené. *Taktooznačené
produktynenáleží do stálého sortimentu,mohoubýtdodánynaprodejny
vmenšímmnožství, protonabídkana toto zboží platí pouzeprvní den
uvedenéhoobdobí akce.Další podmínkynabídky nawww.penny.cz.

Nakupujte
hezky česky

Čísla dne

1,4
Zloděj na jízdním kole ukradl
před bankou v Hamburku
ženě kabelku s 50 tisíci eury
(téměř 1,4 milionu korun).
Žena si úspory vybrala ze stra-
chu z insolvence peněžního
ústavu kvůli krizi COVID-19.

75
Španělské městečko Buňol
poslední středu v srpnu zruší
tradiční slavnost Tomatina,
při níž po sobě v ulicích tisíce
lidí každoročně hází rajčata.
Letos se mělo slavit 75 let od
zrodu této bláznivé zábavy.

Slováci mohou na trh

Krátce
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„Kdo to
natřel tím

vteřiňákem?!“

VLADIMÍR CEKOTA
Facebook

Výrazy vpisujte od středového písmene K
ke kraji kruhu. Tajenka je od čísla 1.
1. ozbrojený
doprovod

2. volány
3. prvek zn. O
4. ochucovadlo
5. svatostánek
6. šle (mn. č.)
7. proutěné
výrobky

8. australské
zvíře

Počasí

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 To je vražda, napsala IX
16.45 Všechno, co mám ráda
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Země v nouzi –

dobro v době krize
Moderuje D. Stach

21.40 Opožděná vražda
22.40 Kriminalista III
23.40 Případy

detektivaMurdocha XII
00.20 Kabinet dr. Honzáka
01.05 AZ-kvíz
01.30 Toulavá kamera
02.00 Rajské zahrady II

16.05 Letadlová loď
Enterprise (9/10)

17.00 Velká vlastenecká válka
17.50 Spolu na hranici
18.15 Na cestě pomyanmar-

skémMawlamyine
18.50 Dobrodružství

vědy a techniky
19.20 Zatopené osudy (4)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Yucatán prodchnutý

tajemstvímMayů
21.00 Putování s párou (10/10)
21.25 Osudové lásky (5/12)
21.55 Krev zmizelého

Válečné drama (ČR, 2005)
00.05 Queer: Být sám sebou

16.00 Dr. House IV (15)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.20 Comeback
18.55 Comeback
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Kriminálka Anděl (3)
21.25 Život ve hvězdách
22.00 Smrtonosná zbraň II (8)
22.50 Dr. House IV (15)
23.40 Můj přítel Monk II (4, 5)
01.10 Krok za krokem (6)
01.35 Smrtonosná zbraň II (8)
02.15 Život ve hvězdách
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové

zahradě 2 (685)

16.30 Odpolední zprávy
16.45 Policie v akci
17.40 Prostřeno!
18.55 Velké zprávy
19.40 Divošky
19.55 TOP STAR
20.15 Vinaři (5)

Zápisník.
Komediální seriál (ČR, 2014)

21.35 Tlouštíci
22.40 Tlouštíci EXTRA
23.20 Policie v akci
00.20 Policie v akci
01.10 Walker, TexasRangerVI (7)

Akční seriál (USA, 1997)
02.00 Jake a Tlusťoch V (10)
02.50 Prostřeno!
03.40 Šéf na grilu
04.50 Pohoda u krbu

12.00 Óčko news
12.05 Óčko hity
13.00 Óčko news
13.05 Óčko hity
14.00 Óčko news
14.05 Óčko trendy
14.30 Zažeň nudu s Óčkem
14.35 Óčko trendy
15.30 Óčko news
15.35 Óčko Chart
17.30 Óčko hity
18.00 Zažeň nudu s Óčkem
18.05 Óčko hity
19.00 Óčko news
19.05 Moje desítka
20.00 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Óčko Black
23.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -1,8 °C (1929) 28,5 °C (1968)

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

17/21 °C 18/22 °C 13/17 °C 13/17 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.
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Marek B. Kráčmar
Když už se zúčastní,

tak ať i trochu
pomáhá.

VÝLETNÍK

Řešení sudoku

PROKLETÁ
LA LLORONA
Jedna z mnoha věcí, které v Latinské Americe zaručeně najde-
te, je nespočet legend a mystických či svatých postav, jež se
vážou k jednotlivým zemím a místům. Dnes bych ráda přiblí-
žila postavu Llorony (sloveso llorar ve španělštině znamená
plakat), která se vyskytuje nejvíce v Mexiku, ale i v celé LA
a zná ji každé malé dítě. Její neveselý příběh byl dokonce ně-
kolikrát zfilmován, bylo mu věnováno i mnoho písní a také di-
vadelních a literárních děl. Příběh Llorony pochází údajně už
z předkolumbovského období a vypráví o ženě, která zabila

své vlastní děti a poté se
z toho zbláznila a stala se
prokletou. Povídá se, že
dosud po nocích své děti
hledá, a proto bloudí po
cestách, vesnicích a měs-
tech a hlasitě pláče.
Vzhledem k tomu, že se
tato legenda předává

z generace na generaci, místní obyvatelé jí skutečně věří,
tvrdí, že Llorona existuje a že ji opravdu slyšeli naříkat, nebo
dokonce zahlédli její stín. Legenda má stále i mnoho účelů
– děti jsou historkou většinou strašeny, ženatýmmužům se
zas vypráví, že Llorona je navíc tak krásná, že by je mohla
svést, což má muže přimět k věrnosti (a to hlavně v noci).
Musím přiznat, že známou píseň La Llorona jsem znala už
předtím, než mi příběh samotný poprvé představila má me-
xická kamarádka. Od té doby jsem písničku začala vnímat
trochu jinak a s větším respektem. A musím se přiznat, že
pokaždé, když v noci zaslechnu něčí kroky nebo pláč, si na
příběh Llorony vzpomenu.

Jarmila Zíková
Když byl otec

u početí, proč nebýt
i u narození?

TessMakovcová
Je fajn, když ten
nezapomenutelný
moment sdílí oba.

Comíníte o účasti otce při porodu?

Anketa

Utahování
opasků v krizi
Současnou situaci navrhu-
je naše vláda řešit zvýše-
ním výdajů, což patrně
bude mít za následek re-
kordní schodek státního
rozpočtu. Opozice ji za to
velmi kritizuje a připomí-
ná, že především by měla
být přijata úsporná opatře-
ní. Myslím, že ta by se
měla týkat také úspor
v oblasti státní správy,
zejména vysokých příjmů
ústavních činitelů a členů
centrálních zastupitel-
ských orgánů. Česká re-
publika by mohla třeba
dočasně snížit o polovinu
platy vrcholných politiků
a tím se tak připojit
k ojedinělým státům, kte-
ré se už touto cestou vyda-
ly. Přeji našim představite-
lům dostatek odvahy
a dobré vůle při takovém
mimořádně nesnadném
rozhodování.

JOSEF ČAPEK

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Tohle je ryzí nádhera, obzvlášť pro šotouše.@prox37 nafotil
lokálku zapuštěnou do Pražského Semmeringu, jenž se
vypíná nad rozeklaným údolím Hlubočep. Děkujeme za tag
#mojemetro, jakož i za #hdr #hdr_addiction #lucky_hdr #train
#trains #trainspotting #rail #railway #ceskedrahy #regionova.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek

TROTAMUNDOS
VĚČNÁ CESTOVATELKA
A STUDENTKA POSEDLÁ LA KULTUROU

Citát

Příběh vypráví
o ženě, která zabila
své vlastní děti
a zbláznila se z toho.



Bezdotykové otevírání je komfortní
a hygienické
Představte si běžnou situaci, kdy při-
cházíte před váš bytový dům. Abyste
mohli do domu vstoupit, musíte při-
ložit čip na tablo a dveře tahem ote-
vřít. Je to snadné v případě, že nejste
na invalidním vozíku, nenesete ná-
kup, nemáte kočárek s dítětem. Au-
tomatické posuvné dveře vás všech
těchto problémů zbaví. Nemusíte čip

ani přikládat, systém dveří jej regist-
ruje, aniž byste ho museli kamkoliv
přikládat. Stačí, že jej máte u sebe
ať v kapse, nebo v tašce. Jakmile se
ke dveřím přiblížíte, automaticky se
před vámi otevřou a stejně tak i po
vašem průchodu uzavřou, aby nikdo
další bez oprávněného čipu nemohl
vstoupit. „Kromě nesrovnatelně vyšší-
ho komfortu a stejné úrovně zabezpe-
čení jako u přikládání čipů a ručním
otevírání dveří, je dalším bonusem
hygiena. Právě kliky a madla patří
mezi místa s největším počtem bak-
terií. V případě automatických posuv-
ných dveří i toto riziko odpadá,“ upo-
zorňuje na další přednost Petr Bartoš
ze společnosti ASSA ABLOY Entrance

Systems, spol. s r.o., divize, která se
zabývá dodávkou automatizovaných
dveřních systémů.

Spojte čipový systém s automatic-
kým otevíráním dveří
Výraznou změnu do oblasti vstupů do
domů přinesly čipové systémy. Díky
nim je eliminován pohyb neznámých
osob po domě a uživatelům bytů není
třeba neustále připomínat, aby zamy-

kali vstupní dveře domu. Čipový sys-
tém ve vstupních dveřích bytového
domu nabízí další možnosti propoje-
ní. Nyní plní pouze funkci ověřeného
odemčení dveří. Komfortním řeše-
ním je spojit čipový systém s automa-
tickým posuvným otevíráním dveří.
Automatické otevírání dveří je osvěd-
čený systém, běžně známý u komerč-
ních objektů a obchodů. U bytových
domů se postupně více rozšiřuje díky
svým komfortním, bezpečnostním
a úsporným vlastnostem. Nabízí bez-
konkurenční komfort vstupu a díky
propojení s čipovým systémem za-
chovává bezpečnost objektu. Další
velkou výhodou je nastavitelná doba
zavírání, nedochází tak k nadbyteč-

DOMOV
komerční příloha čtvrtek 23.dubna 2020

Hygienický vstup do domu?
Automatické otevírání dveří je vítězem
Vstup do domu musí splňovat stále vyšší nároky. Důraz je kladen
především na bezpečnost, ale v dnešní době více než kdy jindy
také na hygienické otevírání. Z těchto důvodů jsou dnes používané
klasické zámky s klíči a kliky pasé, stále více domů volí bezdoty-
kové řešení, tedy automatické otevírání dveří. Automatické dveře
a čipové systémy jsou moderním a bezpečným řešením pro každý
bytový dům. www.okolobytu.cz

nému větrání. Je dokázáno, že v do-
mech s automatickými dveřmi se
výrazně snížily náklady na vytápění.
Instalace automatických posuvných
dveří se v následujících letech bude
stále výrazněji posouvat z komerč-
ních a sociálních budov i k bytovým
domům. Instalace nabízí řadu řeše-
ní a automatické posuvné dveře je

možné instalovat do naprosté větši-
ny bytových domů. Ve spojení s či-
povými systémy tak získáte nejen
komplexní ochranu
majetku a pocit bez-
pečí, ale i vysoký
komfort, který zvy-
šuje hodnotu byd-
lení.

zdroj: ASSA ABLOY Entrance Systems

zdroj: ASSA ABLOY Entrance Systems
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Desátá generace
Hondy Civic prošla
modernizací. Stále
je jako z kosmu!

Naštěstí! Jestli se něco nemě-
ní, tak je to bláznivý design ja-
ponské Hondy Civic. Zezadu
vypadá přímo báječně – sluší
jí křídlo, které není tak okáza-
lé jako u verze Civic Type R,
zajímavě jsou řešené přední
světlomety, parádní je i nová
modrá barva Obsidian Blue,
ta se hrdě hlásila k námi testo-
vanémumodelu.

Uvnitř jsem opět našel prv-
ky, které mě bavily – napří-

klad podsvícený palivoměr
nebo ukazatel teploty, vypa-
dají jako z nějakého sci-fi fil-
mu z osmdesátých let, a po-
řád mě fascinují.

Infotainment se běhemmo-
dernizace modelu vylepšil,
i materiály uvnitř jsou kvalit-
nější. A za co Honda zaslouží
pochvalu – auto už komuniku-
je s Apple CarPlay a Android
Auto. Automobilka také přida-
la fyzická tlačítka a otočné
ovladače pro ovládání počíta-
če a klimatizace.

Největší změnou venku je
vedle přepracovaných světel
to, že designéři přidali kolem
mlhovek symetrickou spodní
mřížku s vyhlazenými po-
vrchy a lištami. Díky jedno-

dušší konfiguraci lamel
masky a nové konstrukci sa-
cích otvorů dostal předek
vozu čistší a aerodynamičtější
design. Ten podtrhuje nepře-
hlédnutelný zadní difuzor
a zmíněné křídlo.

U Civiku lze vybírat ze
dvou motorů s převodovkou
CVTnebo šestistupňovýmma-
nuálem. Známá je patnác-
tistovka VTEC, my jsme vy-
zkoušeli základní nabídku – li-
trový motor VTEC Turbo s vý-
konem 126 koní a točivým
momentem 200 Nm. Dosahu-
je sice podle specifikace
v kombinaci s automatem
spotřeby paliva od
4,7 l/100 km, ale na tuto hod-
notu jsme se nedostali, i když

jsme jezdili s lehkou nohou.
Počítač ukazoval 6,5 litru.
A vůbec, pod tak švihácky vy-
padajícím autem bychom vů-
bec litrový tříválec nečekali.
Stačí na to vůbec?

Ve srovnání se silnější pat-
náctistovkou o výkonu
180 koní se motor kromě chy-
bějícího válce liší pohonem
rozvodů. Větší používá řetěz,
náš menší ozubený řemen
v olejové lázni. Motor v zása-
dě špatný není, parádně spo-
lupracuje s automatem, zve-
dá se krásně od nízkých otá-
ček, ale ve vyšších rychlos-
tech ztrácí dech. Na čilé před-
jíždějí v naloženém autě rov-
nou zapomeňte. Do města je
auto ale dobrý parťák, tam

funguje bez obav. Já bych do
takového auta, které má na-
víc parádně vyladěný podvo-
zek s víceprvkovou nápravou
vzadu, volil dvojnásobný vý-
kon. Právě proto, že jízdní
vlastnosti jsou tak dobré –
auto je tuhé, příkladně sedí
v zatáčkách a k tomu je i přes
svůj nízký posez a sedmnácti-
palcové pneumatiky pohodl-
né. Nejlevnější verze modelu
(s manuálem) je za 450 tisíc
korun,myměli výbavu Execu-
tive Sport Line, už za 650 ti-
síc. Jedenapůllitrový čtyřvá-
lec stojí od 685 tisíc korun.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Subscription. Auto lze kdykoli vrátit
Civic 5D má hezkou novinku. Všimněte si aerodynamického prolisu dveří. Výrazný spoiler dveří zavazadlového prostoru nepřehlédnete. 2x METRO

Autosalony, které v polovině
března zavřely, si vybraly těž-
kou daň. Evropské prodeje
nových aut meziročně pro-
padly o 55 procent. Od toho-
to pondělí už prodejci mohli
otevřít, zájem zákazníků byl
přesto nižší než před útokem
koronaviru. To nahrálo spo-
lečnostem, které nabízejí al-
ternativní vlastnění aut. Jed-
nou z nich je například Drive-
to, která jako jedna z prvních
ukázala Čechům kouzlo tzv.
subscription neboli předpla-
cených aut. „Smlouva umož-
ňuje pronájem auta s mož-
ností ze dne na den ji zrušit,“
říká deníku Metro Adame
Szabó, šéf nového start-upu
Driveto.

Lidé nechtějí jezdit MHD,
také se bojí vydat více
peněz. To vám nyní hraje
do karet, že?
Samozřejmě, lidé budou

auta potřebovat ještě více
než dosud. Ať už to budou ro-

dinné výlety, nákupy, nebo
pracovní účely. Ti, co byli
zvyklí jezdit veřejnou dopra-
vou, budou mít tendenci vy-
tvořit si vlastní bezpečný pro-
stor při přemisťování.

Proč by si měli auto před-
platit? Není lepší operativ-
ní leasing?
Ubývá těch, kteří budou

chtít utrácet vlastní úspory,
půjčovat si peníze nebo se
jakkoli uvazovat na dlouhé
měsíce a roky. Subscription
bude sílit, protože poskytuje
svobodu ukončení pronájmu
auta kdykoli v jeho průběhu
a při jakékoli změně situace
zákazníka, což je v rámci oče-
kávané krize uklidňující fak-
tor. Díky možnosti vrácení se
vyhne případnému zadluže-
ní nebo pokutám. Navíc se zá-
kazník nemusí trápit dodateč-
nými náklady, jako jsou pneu-
matiky, pojištění nebo ga-
ranční servis, což je u tohoto
modelu v ceně.

Češi více řeší věci on-line.
Vidíte tyto změny
i na jiných trzích?
Sledujeme západní trhy

a podobné projekty. Vidíme,
že flexibilita je na vzestupu.
Ekonomické obtíže zasáhly
nebo se očekávají na většině
trhů a z prvních zpráv a kon-
taktů sledujeme, že se sub-
scription daří i v těžších eko-
nomických fázích.

Jaký očekáváte v následují-
cích měsících vývoj?
Zájem o auta se nezmění,

lidé budou potřebovat jezdit
pořád. Změní se ale zákaznic-
ké chování. Jsme přesvědče-
ní, že se byznys přesune více
do on-line prostředí a klienti
budou chtít více nové jedno-
duché on-line řešení, které je
nebude limitovat a svazovat.
Dá se tedy očekávat propad
klasických prodejů nových
aut a přesun těchto zákazní-
ků do flexibilních modelů,
jako je právě subscription. Co

se týče aut jako takových, je
ještě brzo předvídat, co se sta-
ne s vývojem cen nebo napří-
klad dostupností. Výraznou
roli v tomto budemít i chová-
ní státu a Evropské unie.

Může to mít pro vás nebo
pro některé konkurenty
za následek existenční
problémy?
Existenční problémyDrive-

to neočekává. Naopak vidíme
několik pozitivních faktorů
pro rozvoj našeho projektu,
ale o tom jsem už mluvil. Na
vzestupu bude pravděpodob-
ně i oblast carsharingu. Zde
může být ale problematické,
že nebude možné si vytvořit
vlastní bezpečný a známý
prostor z důvodu častého stří-
dání řidičů v jednom autě.
Menší dodavatelé a firmy, kte-
ré se nebudou schopny rych-
le přesunout do on-line pro-
středí nebo reagovat na změ-
nu zákaznického chování,
mohoumít velké problémy.

Zavedli jste speciální
opatření?
Čistíme auta ozonem, vozí-

me je zákazníkům až domů.
Celkový proces osobního kon-
taktu jsme zkrátili jen na ne-
zbytně dlouhou dobu a všech-
ny informace vyřizujeme po
telefonu nebo on-line. HOP

Litr japonského designu

Citát

Zadlužovat se kvůli
autu je nesmysl. Lidé
budou chtít kdykoli
rychle reagovat
na nastalou situaci.
ADAM SZABÓ, CEO DRIVETO
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Slavná hokejová
soutěž má plán
na dohrání sezony.

Edmonton, Saint Paul, Ra-
leigh a ještě jedno zatím ne-
specifikované místo. V ha-
lách těchto měst by se bez di-
váků mohla dohrát základní
část zámořské NHL po jednot-
livých divizích. S takovou va-
riantou přišel kanadský web
Sportsnet. V každé aréně by
se bez přítomnosti diváků
vždy hrály tři zápasy denně.
Jednotlivým týmům zbývá do
konce základní části odehrát
11 až 14 zápasů.
Případné změny v herním

plánumusí vedlemajitelů od-
souhlasit i vedení hráčské
asociace NHLPA. Její šéf Do-
nald Fehr v minulých dnech
opakovaně uvedl, že o žád-
ných konkrétních návrzích
s představiteli NHL nejednal.

V minulosti se spekulovalo
o možnostech, že by všech
31 klubů sezonu přerušenou
12. března kvůli pandemii ko-
ronaviru hrálo v jedné aréně
nebo by se rovnou začalo
hrát play-off.
Vedení NHL jedná i o podo-

bě draftu, který se měl konat
na konci června v Montrealu.
Už v březnu byl ale odložen.
Je možné, že se bude konat
pouze on-line. ČTK

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 217201

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121217283

• Vykoupím Váš byt, dům,
chatu nebo pozemek, dám zá-
lohu, počkám na vystěhování,
zaplatím exekuci, Rád pora-
dím, seženu náhradní bydlení,
slušné jednání, volejte
776363636.218899

Práce - nabídka
• Přijme zaměstnance na ran-
ní i odpolední úklid do admi-
nistrativních budov v Praze.
Tato pozice je vhodná pro oso-
by se zdravotním znevýhodně-
ním nebo invalidním důcho-
dem Bližší informace obdržíte
na tel. 267094477, mobil
605229023 .219103

• Sklad s hračkami Jirny, HPP,
3sm. provoz, mzda 141 Kč/h -
162 Kč/h s VZV, zálohy, svozo-
vá doprava, příspěvek na uby-
tování a další bonusy.
T: 725426038 218368

• BA přijme na noční ostrahu
8 hodin na Slunečném vršku
pracovníky. Info na tel.:
777774099 nebo 257225555.219154

• BA přijme zaměstnance.
Prům. výdělek až 25.200
Kč/měs., možný profes. růst,
ubyt. a týdenní zálohy. Čistý
RT. Pohovor lze domluvit na
tel. 702005903 218938

Starožitnosti

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, hodiny, šperky, zlaté
mince. Děkuji za nabídky, sta-
rožitník Dynt. Tel. 702756100 218737

Byty - poptávka
• Hledám obecní byt nebo u
majitele, zaplatím dluh ná-
jmu, privatizaci, exekuci, dám
náhradní byt, Volejte
776363636.218910

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 217242

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665219048

Byty - nabídka
• Prodej dr. bytu 4+1/L,
97m2, P-6,Řepy, po rekon-
strukci, nesplacená anuita, vý-
hodná investice, Váš byt
mohu vzít protiúčtem, cena 3
350 000 Kč. Volejte
777839786.218888

Knihy a časopisy

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Procházka už zná soupeře
Premiérovým soupeřem českého MMA bojovníka Jiřího
Procházky v organizaci UFC by měl být Volkan Oezdemir
ze Švýcarska. Pokud to situace s pandemií koronaviru
umožní, utkají se v srpnu v irském Dublinu. Ve hře je
i přesun galavečera na blíže nespecifikovaný ostrov, kde
chce UFC organizovat v případě nutnosti zápasy. MAFRA

Cena i kniha
Nejužitečnějším hráčem
předčasně ukončené bas-
ketbalové ligy byl zvolen
rozehrávač Jakub Šiřina
z Opavy (na snímku). Ten
se včera zapojil i do doved-
nostní soutěž Shoot Out,
kde už tak úspěšný nebyl.
Ta ale pokračuje dalším ko-
lem opět v sobotu. Dnes
také vychází kniha Šestí na
světě: Čínská basketbalová
pohádka očima Jiřího Ka-
lemby o loňském úspěchu
české reprezentace na MS,
kde hrál i Šiřina. MAFRA

„Švédové mají výhodu“

Některým hokejistům ze
zámoří se nelíbí, že například
jejich kolegové ve Švédsku
už mohou trénovat na ledě.

● Novinář TSN Darren Dreger
uvedl, že podle hráčů v USA
či Kanadě budou mít po zno-
vuobnovení NHL Švédové vý-
hodu. Hokejistů ze severské
země působí v NHL 110.

Psal se rok 1965, když se na
Strahov přišlo na fotbalový
zápas Sparty se Slavií podívat
50 150 diváků. Dosud je to re-
kordní návštěva na zápase
u nás. V neděli 10. května se
bude hrát virtuální derby ri-
valů a oba kluby by rády pod
heslem Derby pomáhá! zmí-
něný rekord překonaly. O to
se mají postarat hlavně fa-
noušci obou pražských „S“.

Vstupenky jsou v síti
Ticketportal kmání za sto ko-
run, dražší za trojnásobek při-
nese majiteli i překvapení.
Kompletní výtěžek ze

vstupného poputuje ke zdra-
votním sestřičkám, které pat-
římezi profese nejvíc postiže-
né současnou pandemií ne-
moci COVID-19. Bližší infor-
mace o utkání přinesou oba
kluby v dalších dnech. PUR

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070
Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Krátce

Memoriál bude
Atletická sezona v Česku
by mohla začít 8. června
Memoriálem Josefa Odlo-
žila. Pořadatelé mítinku
na Julisce ho chtějí uspo-
řádat v plánovaném ter-
mínu s menším počtem
disciplín. Naopak Memo-
riál Ludvíka Daňka se
v Turnově neuskuteční
26. května, ani později.

Tenis se má spojit
Švýcarský tenista Roger
Federer vyzval ke slouče-
ní mužského a ženského
profesionálního okruhu
pod jednu zastřešující or-
ganizaci. Souhlasili
s ním třeba Španěl Rafa-
el Nadal nebo i česká
hráčka Petra Kvitová.

Připouští potíže
Evropská fotbalová unie
připustila, že ve „zvlášt-
ních případech“ mohou
být některé domácí sou-
těže předčasně ukonče-
ny. Neuplatňovala by
pak žádné sankce. ČTK

NHL jen pro
čtyři haly?

Čísla dne
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V tolika letech ukončila nor-
ská běžkyně na lyžích Astrid
Jacobsenová kariéru. Pande-
mie ji utvrdila v tom, že je její
budoucnost ve zdravotnictví.

14. 6.
Na polovinu června si Švéd-
sko stanovilo termín pro start
fotbalové ligy, a to i s diváky.

Fotbal. Derby chce
pomoct rekordem

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!




